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Allereerst dank aan het college en ambtenaren voor de aangeleverde stukken. 

Afgelopen maart is een nieuw college vol goede moed gestart om onze mooie gemeente met passie 

en toewijding te besturen. Geen makkelijke taak, zeker niet gezien de financiële situatie waarin we 

momenteel verkeren. Toch moeten we ons niet achter deze situatie verschuilen. Integendeel, er rest 

ons een zeer belangrijke taak. Een taak die we met z’n allen moeten proberen te gaan vervullen. 

Hierbij is de inzet van iedereen die, op wat voor manier dan ook, maar een rol kan spelen 

noodzakelijk! Dus ook van ons, als Gemeentebelang Boerenpartij Heerde! In het verleden werden wij 

nog wel eens (ten onrechte) omschreven als een protestpartij maar de afgelopen jaren hebben wij 

ons louter positief kritisch opgesteld. Hier willen wij ook in het komende jaar vervolg aan geven en 

op die manier ook mede verantwoordelijkheid dragen voor het beleid. 

Voordat we inhoudelijk op de verschillende domeinen in gaan willen wij de oproep aan het college 

doen om onze financiële positie in ogenschouw te houden bij elke beslissing die genomen moet 

worden of nieuw beleid dat opgezet wordt. GBP Heerde vindt dat we alleen geld moeten uitgeven 

aan dingen die strikt noodzakelijk zijn! Wij zijn namelijk van mening dat bij de financiering van alles 

wat niet rechtstreeks ten goede komt aan de burger voorkomen moet worden dat de burger 

hiervoor betaalt! Onze burger draagt al genoeg lasten en moet niet belast worden met onnodige 

extra lasten. 

Er zijn dingen die (zelfs in de korte periode dat dit college zitting heeft) al goed op zijn gepakt. Zo zijn 

wij op veel punten tevreden met de ingevoerde “budget freeze”, maar natuurlijk hebben wij ook 

genoeg kritische noten te kraken over ditzelfde beleid.  

In de voorliggende Algemene Beschouwingen willen wij per punt onze visie geven op het 

voorgenomen en reeds uitgevoerde beleid. Iets wat overigens niet makkelijk is, omdat een 

toekomstperspectief als het onze (ondanks de genoemde 35.000 euro in de plus) niet bepaald 

rooskleurig te noemen is Dit toekomstperspectief  in combinatie met de grote getallen die aan de 

debet-kant van onze begroting in de afgelopen jaren zijn verschenen maken het bijna onmogelijk om 

te kritisch naar de cijfers te kijken. Er is immers zelfs door de meest getalenteerde tovenaar geen 

liefdesbrief van deze begroting te maken. Het  valt ons bestuur dan ook te prijzen dat ze vol 

enthousiasme is begonnen en door reeds genomen maatregelen al zachtjes aan de weg van herstel is 

begonnen te timmeren.  

In het voorliggende stuk willen we onze visie geven op de verschillende domeinen:  

 

Bestuur & Bedrijfsvoering: 

Al sinds jaar en dag maken wij met onze partij deel uit van de gemeenteraad van Heerde. In die jaren 

hebben wij de rol van besturen en controleren van deze raad aan verandering onderhevig zien zijn. 

Op sommige punten waren de ontwikkelingen positief en vooruitstrevend maar op andere punten 

zijn wij in de afgelopen jaren toch wel enigszins teleurgesteld geraakt.  

Zo hebben wij in de het verleden (en ook in eerdere algemene beschouwingen) regelmatig ons 

ongenoegen laten blijken over de communicatie richting raad. Te vaak hebben wij het gevoel gehad 

dat het college te laat bij ons heeft aangeklopt of in sommige gevallen zelfs (vrijwel) niet bij ons 

terecht is gekomen. Wat dit te maken heeft met de begroting? Dat zal ik nu duidelijk maken.  

De Horsthoekschool, de Faberhal, sporthal ’t Olde Veld, het dorpshuis in Heerde. Zomaar wat 

voorbeelden van dossiers waarbij de gang naar de rechter of het nemen van andere beslissingen die 

geld kostten door het college onvermijdelijk werden gevonden. Stuk voor stuk dossiers waarvan wij 

vinden dat wij als raad veel te weinig gepolst en bevraagd zijn. Het behoeft geen nadere toelichting 



dat wij de kosten die dit (vooral bij de gang naar de rechter)  met zich mee heeft gebracht volstrekt 

onnodig hebben gevonden en nog steeds vinden. Er is geen plek meer voor prestigestrijd en het 

koste wat het kost gelijk willen krijgen in deze financieel moeilijke tijd.  

Voor wat betreft de motie die nog behandeld gaat worden in deze vergadering: Deze onderschrijven 

wij van harte. Wij vinden dat er een reserve gecreëerd moet worden om tegenvallers mee op te 

vangen met als voornaamste reden: voorkomen dat weer elke kleinigheid binnen onze in de 

toekomst op te stellen begrotingen op de weegschaal gelegd moet worden. 

Verder willen wij onze complimenten uitspreken aan de rekenkamercommissie en de (in onze ogen) 

meer proactieve rol die ze heeft ingenomen in de afgelopen periode. Als GBP Heerde hebben we met 

hen van gedachten gewisseld over de kosten binnen het Sociaal Domein en hen de suggestie gegeven 

hier onderzoek naar te doen. Deze kosten zijn (en waarschijnlijk niet alleen voor onze partij) het 

grootste zorgenkindje in deze en zeker ook komende begrotingen.  

 

 

Openbare ruimte, ondernemen en wonen: 

Als partij die midden in de samenleving probeert te staan horen wij vooral op het punt van te betalen 

leges veel kritiek binnen de bevolking, vooral bij clubs en particulieren. En eerlijk gezegd, in veel 

gevallen kunnen wij die kritiek heel goed begrijpen. Het lijkt er soms bijna op dat er leges betaald 

moeten worden voor de aanleg van een vogelhuisje in de tuin. Dit beleid moet in de toekomst 

transparanter gemaakt worden in overleg met de raad. Wat ons betreft een voorbeeld van hoe we 

niet aan onze centen zouden moeten willen komen.  

Waar wij als GBP Heerde wel erg blij mee zijn is dat er gekozen is om het raadhuis te renoveren in 

plaats van tot nieuwbouw over te gaan. Het is geen geheim dat onze partij vanaf het begin tegen 

nieuwbouw is geweest omdat wij dit al direct zagen als veel te duur en bovendien niet noodzakelijk 

genoeg, om op eerdere woorden terug te komen. 

Een ander punt dat we aan willen stippen binnen dit domein is de toekomst van de afvalinzameling. 

Het is geen geheim dat gestreefd wordt naar een 100 % circulaire afvalinzameling in 2025 en wij zien 

graag verder uitgediept wat dat aan kosten gaat opleveren in de komende periode. Wij vinden deze 

paragraaf ondanks de vermelding toch wat summier en denken dat er op dit punt al best wel 

voorspellingen te doen zijn. 

 

Sociaal maatschappelijk: 

Positief gestemd zijn wij op dit domein over de ontwikkelingen die gaande zijn omtrent 

bedrijventerrein H2O. De verkoop van de kavels trekt aan en het bedrijventerrein lijkt eindelijk te 

gaan profiteren van haar gunstige ligging en goede bereikbaarheid. Dat die bereikbaarheid nog 

verbeterd kan en gaat worden is een gegeven dat we al een tijdje aan zagen komen. Dat dit kosten 

met zich mee gaat brengen ook. Juist daarom is het fijn dat het betrekkelijk goed gaat met het 

terrein. Wij hopen en denken in het komende jaar ook beslissingen te (kunnen) gaan maken over 

onze rol in de toekomst.  

Minder positief zijn wij dan weer (al het gehele jaar) over de perikelen rond het OV Plus-vervoer. Wij 

vinden dat deze organisatie ons nu al veel te veel heeft gekost (om maar te zwijgen over het enorme 

aantal gedupeerden in de afgelopen tijd) en zijn niet van plan voorstellen goed te keuren waarbij er 

ook nog maar een stuiver bijbetaald moet worden voor onnodige zaken of gemaakte fouten.  

We willen deze organisatie een laatste kans geven, maar spelen niet langer voor Sinterklaas.  

 

 



 

Dan nog… 

In de ombuigingsmaatregelen wordt een taakstellende bezuiniging van 300.000 euro aangekondigd 

voor de komende jaren. Wij nemen hier toch wel met verbazing kennis van. Met pijn en moeite 

hebben we bij het instellen van de budget freeze in allerlei hoekjes en gaatjes van onze begroting 

centen weg weten te schrapen om op te bezuinigen en nu wordt doodleuk gesproken over een 

taakstellende bezuiniging op de overhead van 300.000 euro. Klinkt leuk, maar wij geloven er niets 

van dat in dit geval realistisch geraamd of geschat is. Wij, als GBP Heerde verwachten een stijging van 

veel kosten door allerlei verschillende oorzaken. De bekende vergrijzing is er hier een van.  

Waar het geld in ieder geval niet vandaan mag komen in onze ogen, is door de OZB te verhogen. 

Zoals eerder gezegd, de burger heeft al meer dan genoeg bij gelegd. Liever zien wij enkel 

inflatiecorrectie toegepast worden. In de toelichting die gegeven wordt op de wijzigingen op de 

belastingen wordt gesteld dat de rioolheffing omlaag gaat en de OZB met de opbrengsten hiervan 

verhoogd wordt. Deze verschuiving zou niet leiden tot een verhoogde belastingdruk. Wij vragen ons 

dit af en zullen deze ontwikkeling met interesse gaan volgen.  

De inzet van gelden uit de precariobelasting zien wij als laatste redmiddel in financieel zwaar weer.  

 

Dan zijn we aan het eind gekomen van de algemene beschouwingen van Gemeentebelang 

Boerenpartij Heerde.  

Zoals aangegeven zijn we zeer tevreden over hoe het college direct gekomen is met maatregelen om 

de begroting rooskleuriger op te kunnen stellen en te bezuinigen waar dat kan.  

Hiervoor nogmaals onze complimenten.  

Waar we als partij nog een laatste keer een oproep voor willen doen is om de raad te betrekken bij 

alle zaken waarvan het college slecht zicht heeft op de kosten. De zogenaamde zaken waar een risico 

aan kleeft. We verwachten in het komende jaar niet meer geconfronteerd te worden met plotselinge 

tekorten waar we tot op de dag van de mededeling geen enkele weet van hebben gehad.  

Een schatting maken over een taakstellende bezuiniging behoort tot de mogelijkheden. Dan kunnen 

er ook schattingen gemaakt worden van dreigende tekorten.  

Door goede en snelle communicatie met de raad kan in het komende jaar in ieder geval voorkomen 

worden dat er gebruik moet worden gemaakt van rechtsgang en hieruit voortvloeiende kosten. 

Kosten die wij niet meer terug willen zien in de begroting van volgend jaar.  

Wij wensen het college, de ambtenaren en alle anderen die zich inzetten voor onze mooie gemeente 

veel kracht en wijsheid toe in het komende jaar. 

Namens de fractie van Gemeentebelang Boerenpartij Heerde,     

Wim de Weerdt 

William van Ommen 

William Boeve 


